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رئيس کميسيون اصل 90 خبر داد
طرح »ساماندهي حقوق مديران« در مجلس 

رئي�س کميس�يون اص�ل 90 مجل�س، ب�ا اش�اره ب�ه محت�واي 
ط�رح »س�اماندهي حق�وق و مزاي�اي مدي�ران«، از ارائ�ه اي�ن 
طرح به صح�ن علني مجل�س، حداکثر ت�ا دو ماه آين�ده خبر داد. 
داوود محمدي در گفت وگو با مهر، با اشاره به محتواي طرح تهيه شده از 
سوي اين کميسيون گفت: از جمله مباحث اين طرح، رسيدگي به وضعيت 
کساني اس��ت که قانون را دور زده اند يا از اختيارات قانوني سوء استفاده 
کرده اند و در نتيجه آن دريافت هاي غيرمتعارف داشته اند. محمدي افزود: 
در رابطه با اين قبيل افراد، با پيگيري سازمان بازرسي کل کشور و ديوان 
محاسبات، اين دريافتي ها به خزانه برمي گردد، همچنين در اين طرح در 
رابطه با دستگاه هاي نظارتي هم مسئوليت در نظر گرفته شده است که 
اگر در اين زمينه کوتاهي کرده باشند، تحت پيگرد قانوني قرار بگيرند. وي 
تصريح کرد: در اين طرح همچنين، براي دريافتي ها سقف تعيين شده 
است که بر اين اساس س��قف دريافتي مقامات عالي کشور، از يک و نيم 
برابر حداکثر حقوق نمي تواند فراتر برود؛ حداکثر حقوق در مواد ۷۴ تا ۷۶ 
قانون مديريت خدمات کشوري معادل هفت برابر حداقل حقوق وزارت کار 
تعريف شده است. رئيس کميسيون اصل 90 مجلس ادامه داد: همچنين 
براي مديران حرفه اي نيز تا دو برابر حداکثر حقوق، به عنوان سقف دريافتي 

در نظر گرفته شده است. 

وزير دفاع:
 ايران همواره درکنار ملت هاي مظلوم است

وزي�ر دف�اع و پش�تيباني نيروه�اي مس�لح ب�ا تأکيد بر ت�داوم 
حماي�ت از مظلوم�ان جه�ان گف�ت: نظ�ام اس�امي و مل�ت 
اي�ران، هم�واره در کن�ار ملت ه�اي مظل�وم حض�ور دارد. 
به گزارش خبرنگاران »جوان«، سردار حس��ين دهقان در آيين يادواره 
1۴8 شهيد بخش دودانگه شهرستان ساري با بيان اينکه دفاع از مظلومان، 
بالاترين ارزش است، گفت: شهدا همواره در زندگي خود به فکر مظلومان 
و محرومان بودند. وزير دفاع، رمز موفقيت ملت ايران برابر توطئه دشمنان 
را روحيه جهادي حاکم بر جامعه دانست و بر ضرورت احياي اين روحيه 
و تبديل آن به فرهنگ ماندگار تأکيد کرد. دهقان با تأکيد بر اينکه روحيه 
بسيجي و جهادي بايد در جامعه اسلامي موج بزند، افزود: حس بيداري و 
حضور بايد به دشمن اين پيام را برساند که جايگاهي در بين مردم ندارد. 
وزير دفاع با بيان اينکه نبايد اجازه دهيم مسائل بي ارزش، وحدت ملي را 
دچار خدش��ه کند، اظهار کرد: آنچه براي جامعه اسلامي بايد مهم باشد 
عزت، اقتدار، حفظ اهداف و منافع ملي است و نبايد اجازه داد مسائل فرعي 
جاي موضوعات اصلي را در جامعه بگيرد. وزير دفاع، شهدا را حافظان حريم 
ولايت دانست و گفت: پيام شهدا اين است که همواره بايد از حريم اسلام 

و اهل بيت دفاع کرد. 
 

شما به يک کنسرت سياسي دعوتيد
در ميان بلواي رکود و مش��کلات معيشتي و بي س��رانجامي وعده هاي 
برجامي و آبروريزي حقوق هاي نامش��روع برخي مديران دولت تدبير 
و اميد، ناگاه صورت جلس��ه  هيئت دولت به موضوع مجوز کنسرت ها 
مي رسد؛ يک موضوع فرهنگي در شلوغي هاي سياسي و اقتصادي و شايد 
در عبارت درست ترش، در ميان ناکامي هاي سياسي و اقتصادي برجسته 
مي شود. مردم در موج اين ناکامي ها و در ميان همه  مطالبات معيشتي 
خود، ناگاه وارد جدل مجوز کنسرت هاي موسيقي مي شوند. در نگاه اول 
شايد اين ورود تمام قد دولت به ماجراي کنسرت ها عجيب باشد. دولتي 
که با اين سطح از مطالبات معيش��تي مردم روبه روست، عجيب است 
که در فرصت يک س��اله تا انتخابات، به سراغ موضوعي برود که دغدغه  
بخش اندکي از مردم است. اما به نظر مي رسد از قضا اين موضوع هم يک 
سياست انتخاباتي است و در واقع دولت گرچه در سالن فرهنگ مي نوازد؛ 

اما کنسرتش سياسي است. 
اول اينکه دولت در مقطع کنوني نياز دارد که حواس ها پرت شود. وعده هاي 
برجامي در يک پس��ابرجام ناکام در کنار رکودي که هست؛ بيکاري اي 
که هس��ت؛ حقوق هاي نجومي اي که هس��ت و در کنار سخنراني هاي 
سياست زده اي که هست، زياده از آنچه در طاقت دولت سال آخري روحاني 
باشد، محبوبيت قوه مجريه  يازدهم را با سؤال و خدشه مواجه کرده و دولت 
نياز دارد موضوعات جديد به افکار عمومي بدهد تا بتواند حواس ها را پرت 
کند. موضوع کنسرت ها در چنين چارچوبي است که مطرح مي شود تا 
بتواند بخش مهمي از بار فرافکني هاي دولت يازدهم را به دوش بکشد. البته 
بي راه هم نيست؛ مردم اگر کنسرت بروند، حتماً روحيه  بهتري براي تحمل 
اين مشکلات خواهند داش��ت، اما آيا مردمي که فريادشان از مشکلات 
معيشتي و رکود و بيکاري بلند است، هزينه  خريداري بليت هاي کنسرت 

را خواهند داشت؟
دوم اينکه بوي يک دوقطبي سازي انتخاباتي به مشام مي رسد. وقتي دولت 
تدبير و اميد   بليت کاسبي سياسي از تحريم و برجام را پيش از اين سوزانده 
و اعتراضش به دولت قبلي هم ديگر عقلًا خريداري ندارد و در بهار 9۶ به 
جاي سياه نمايي آن دوران هشت ساله بايد پاسخگوي اقدامات چهار ساله  
خود باشد و وقتي وعده هاي اقتصادي اش محقق نشده، پس ديگر نمي تواند 
به ساخت دوقطبي هاي سياسي و اقتصادي براي انتخابات آينده دل خوش 
کند. همين نااميدي در سياست و اقتصاد است که دولت را به فضاي فرهنگ 
مي کشاند. دولت يازدهم به خوبي مي داند وقتي دست نيروي انتظامي را 
در برخورد با ناهنجاري ها مي بندد، حتماً صداهايي رسمي و غيررسمي 
به اعتراض برمي خيزد. از نگاه دولت، همين براي جرقه  شکل گيري يک 
دوقطبي فرهنگي و نيز پر کردن بيلان کاري دولت براي عرضه در هنگام 
انتخابات، کافي اس��ت تا در فقدان انگيزه هاي سياسي و اقتصادي براي 
ريختن رأي به سبد روحاني، هياهوي به ظاهر فرهنگي بتواند نجات بخش 
اعتدالي ها باشد. کنسرت ها و حواشي راست و دروغش البته دغدغه  اکثريت 
مردم نيست، اما اگر اين موضوع، پله  اول دوقطبي سازي فرهنگي و مانور 
روي موضوع آزادي باشد، شايد بتواند در کوتاه مدت، خصوصاً در فضايي 
که تا ماه هاي آينده انتخاباتي خواهد شد، حافظه  سياسي و اقتصادي مردم 
را تسخير کند. درست که مردم پولي براي هزينه در کنسرت ها ندارند تا 
مشکلات شان يادشان برود، اما سرگرم اين نمايش سياسي که خواهند 
شد. سرگرمي ها هم آدم را از مشکلاتش و بررسي وعده هاي به سرانجام 
نرس��يده، حداقل در همان کوتاه مدت ش��ب انتخاب غافل خواهد کرد؛ 

اينطور نيست؟!
 

     فارس: بسياري از دانش��جويان سراسر کشور به طور همزمان بعد از 
نماز جمعه در اعتراض به کشتار مردم مظلوم کشمير تجمع برپا کرده و 
خواستار موضع گيري جدي وزارت امور خارجه کشورمان در مقابل اين 

جنايات شدند. 
    خانه ملت: علي لاريجاني با اشاره به وضعيت کنوني منطقه گفت: در 
شرايط کنوني برخي کشورها که از گذشته با جمهوري اسلامي دشمني 
داشتند، علاوه بر دشمني به دنبال ايجاد بحران هاي فرقه اي در منطقه 

هستند اما قطعاً آنها به اهداف شوم خود دست پيدا نمي کنند. 
    تس�نيم: حجت الاس��لام احد آزادي خواه، عضو کميسيون آموزش 
مجلس شوراي اسلامي با تأکيد بر اينکه بر اساس ادله، ايراداتي به روند 
تحصيل حسين  فريدون وارد است، گفت: سکوت رئيس جمهور در اين 

باره هيچ توجيهي ندارد. 

بزرگ ترين دستاورد  ادعايي برجام » خيالي« است
 »اگر توافق نمي کرديم جنگ مي شد«، »برجام سايه جنگ را از سر ملت ايران 

برداشت«، »برجام امنيت ايران را تأمين کرد« و...
گزاره هاي مذکور، نمونه هايي از آن چيزي است که تحت عنوان »بزرگ ترين 
دستاورد برجام« و به صورت تکراري از سوي حاميان اصلي توافق هسته اي 
بيان مي شود. آيا اين دستاورد برجام، يک واقعيت است يا امري کاملًا ذهني 
و به عبارتي خيالي است. طرفداران برجام طي يک سال گذشته و در روزهاي 
اخير در سالگرد برجام و در پاسخ به منتقدان برجام که مي گويند برجام هيچ 
دس��تاورد قابل توجهي به رغم عمل ايران به تعهداتش نداش��ته، بر اين نکته 
متمرکز شده اند که با برجام، ايران از فصل هفتم منشور سازمان ملل خارج و 
جنگ عليه کشورمان منتفي شد. نگارنده بر اين اعتقاد است که اين دستاورد 
ادعايي يک خيال و توهم بيش نيست و با واقعيت فاصله دارد. براي اثبات اين 
نظر، تأمل در نکات زير کفايت مي کند:  1- از زمان ارجاع پرونده هسته اي ايران 
در سال 138۴ به ش��وراي امنيت تا زمان رسيدن مذاکرات به نتيجه و انجام 
توافق در سال 139۴، امريکايي ها و صهيونيست ها به صورت مرتب ايران را به 
حمله نظامي تهديد مي کردند. در ابتداي سال 1385، جمهوري اسلامي تنها 
به يک آبشار هسته اي و غني سازي اورانيوم در سطح 3/5 درصد دست يافته 
بود و امريکايي ها با تصويب قطعنامه در شوراي امنيت عليه جمهوري اسلامي 
در همان مقطع زماني، بهانه لازم براي حمله به تأسيس��ات هسته اي نطنز و 
جلوگيري از ادامه غني سازي در ايران را داشتند.  2- امريکايي ها و در کنار آنها 
صهيونيست ها، با وجود چنين مجوزي براي حمله به ايران طي يک دهه، در 
حالي که شاهد پيشرفت برنامه هسته اي ايران  بودند، هرگز به سمت عملياتي 
کردن تهديدات خود نرفتند. چرا؟ پاسخ به اين پرسش بسيار مهم است.   3- در 
بررسي دلايل عملياتي نشدن تهديدات نظامي عليه جمهوري اسلامي، يک 
دليل از همه دلايل تعيين کننده تر است و آن اراده و قدرت پاسخگويي قاطع 
ايران به متجاوز اس��ت. طي اين يک دهه و در پاسخ به تهديدات دشمنان به 
طرق مختلف اين پيام به آنان داده شد که ايران پاسخ پشيمان کننده به متجاوز 
خواهد داد. به عنوان مثال، چند س��ال پيش وقتي صهيونيس��ت ها از حمله 
نظامي قريب الوقوع به تأسيسات هسته اي ايران و برخي ديگر از نقاط راهبردي 
کشورمان خبر دادند، رهبر حکيم و فرزانه انقلاب اسلامي به عنوان فرمانده کل 
قوا، با صراحت اعلام کردند اگر صهيونيست ها دست از پا خطا کنند، تل آويو و 
حيفا با خاك يکسان خواهد شد. طي اين يک دهه روند توسعه قدرت جمهوري 
اسلامي از يک طرف و روند افول قدرت امريکا و رژيم صهيونيستي از طرف ديگر، 
به گونه اي بود که عمده کارشناسان مسائل نظامي جهان، تهديدات امريکايي ها 
و صهيونيست ها عليه جمهوري اسلامي را »غيرمعتبر« و تهديدات ايران در 
پاسخ به تهديدات را »معتبر« ارزيابي مي کردند. ۴- امريکايي ها و صهيونيست ها 
به همراه دولت هاي با سابقه استعمارگري اروپايي مصمم بودند با استفاده از 
تمامي ظرفيت هاي خود جلوي دستيابي ايران به چرخه سوخت را بگيرند. 
تهديدات نظامي آنان عليه جمهوري اسلامي، براي تحقق همين خواسته بود. 
در موارد مشابه مانند عراق، سوريه و ليبي، آنان از ابزار نظامي استفاده کرده و به 
نتيجه مورد نظر هم دست يافته بودند، اما در خصوص جمهوري اسلامي هرگز 
به سمت استفاده از قدرت نظامي نرفتند، چرا؟ غرب و خصوصاً امريکا به رغم 
تهديدات پي درپي در نهايت از موضع قبلي خود عقب  نشيني کرده، حاضر به 
پذيرش غني سازي و چرخه سوخت ايران شدند. چرا؟ جواب اين سؤال را آقاي 
اوباما، رئيس جمهور امريکا و در پاسخ به سؤالات منتقدين داخلي خود مبني بر 
اينکه چرا ايران هسته اي را پذيرفتيد و چرا به تأسيسات هسته اي ايران حمله 
نکرديد با صراحت بيان مي دارد. آقاي اوباما با صراح��ت اعلام کرد با جنگ، 
تأسيسات هسته اي ايران را نمي توان نابود کرد و اگر به ايران حمله مي کرديم، 
حزب الله لبنان امنيت تل آويو را به خطر مي انداخت. وي در جاي ديگري در 
پاسخ به همين نوع سؤالات مي گويد حمله به تأسيسات هسته اي ايران، يعني 
يک جنگ با سرنوشت نامعلوم ديگر در خليج فارس و اين جنگ با منافع ما 

سازگار نيست. 5- از مطالب ذکر شده در چهار بند بالا به دست مي آيد:
الف- آن چيزي که سايه شوم جنگ را از سر يک ملت و از جمله ملت ايران 
برمي دارد، قدرت دفاع آن ملت است. اين يک اصل است و نبايد از آن غفلت 
کرد. از زمان پايان دفاع مقدس تا به امروز اگر دش��منان به رغم تهديدات 
پي درپي مبني بر حمله نظامي به ايران، تهديدات خود را عملي نکرده اند، 
فقط و فقط به دليل اقتدار ملي و اقتدار نظامي و قدرت پاسخگويي ملت ايران 
به متجاوز بوده است.   ب- براي دشمنان ملت ايران در صورت داشتن قدرت 
و جرئت براي حمله نظامي به ايران، پيدا کردن بهانه و اخذ مجوز از شوراي 
امنيت جهت توجيه تجاوزشان، کار سختي نخواهد بود. چگونه به افغانستان 
حمله کردند؟ چگونه به عراق حمله کردند؟ براي شيطان بزرگ که هيچ 
پايبندي به اصول اخلاقي ندارد، بهانه تراشي، متهم سازي و مجوزگيري کار 
آساني است. بنابراين دشمن را فقط و فقط با »قدرت« مي توان از دست زدن 

به تجاوز و راه انداختن جنگ بازداشت.
۶- آقاياني که براي برجام، روي اين دستاورد خيالي مانور مي دهند و مرتب براي 

موفق جلوه دادن برجام از اين دستاورد ياد مي کنند، مراقب باشند:
الف- با اين نوع تحليل از مسائل، بخش��ي از ملت را دچار خطاي محاسباتي 
نکنند. اگر در ميان مردم و بخشي از جوانان اين تصور پديد آيد که مي توان 
با توافق و مذاکره از جنگ جلوگيري کرد، در گذر زمان ممکن است نسبت 
به تقويت بنيه دفاعي و حفظ قدرت نظامي در سطح بازدارندگي غفلت شود. 
غفلت از تقويت بنيه دفاعي کشور، يعني فراهم ساختن شرايط براي وسوسه 
شدن دشمنان و آغاز جنگ.  ب- با اين نوع تحليل ها و نگاه ها، دشمنان اين 
راهبرد و سياست را در پيش خواهند گرفت تا براي تحميل اراده و خواست خود 
در هر موضوعي به ملت ايران، آن موضوع را امنيتي کنند. وقتي امريکايي ها 
موضوع هسته اي ايران را امنيتي کردند و ما توجيه مي کنيم که بايد توافق کنيم 
تا از جنگ جلوگيري کنيم، آنان براي رسيدن به نتيجه در موضوع  موشکي، 
مسائل منطقه، بحث تروريسم و غيره به راحتي با امنيتي کردن آن موضوعات، 
شرايطي را پديد مي آورند تا ما هم به ناچار براي جلوگيري از جنگ به خواست 
آنان تن دهيم و بعد خوش��حال باش��يم که با اين توافق از جنگ جلوگيري 
کرده ايم! سال گذش��ته کمتر از دو هفته بعد از اينکه آقاي روحاني با افتخار 
گفت بالاخره با تلاش ديپلماتيک سايه شوم جنگ را از سر ملت برداشتيم و 
امنيت واقعي را به کشور برگردانديم، آقاي اوباما اعلام کرد ايران بايد رفتارهاي 
خود را در منطقه تغيير و به دخالت هايش در کشورهاي همسايه پايان دهد. 
رئيس جمهور امريکا در ادامه مي گويد ما براي پاي��ان دادن به دخالت هاي 
ايران در منطقه اگر لازم باش��د از گزينه نظامي استفاده خواهيم کرد. آقاي 
اوباما در زماني از گزينه نظامي عليه ايران سخت گفت که به  زعم عده اي سايه 
شوم جنگ از سر ملت ايران با لغو قطعنامه هاي شوراي امنيت برداشته شده 
بود. ۷- شواهد نشان مي دهد که امريکا و همپيمانانش روي برنامه موشکي 
ايران تمرکز کرده و مي خواهند آن را امنيتي کنند. بر مبناي تحليل کساني 
که بزرگ ترين دستاورد برجام را جلوگيري از جنگ اعلام مي کنند با فشارها 
و تحريم ها و جنجال آفريني ها عليه برنامه موشکي چگونه بايد برخورد کنيم؟

آيا ممکن است کساني در ايران پيدا شوند که بگويند بهتر است با مذاکره در 
خصوص برنامه موشکي و پذيرفتن يک سري محدوديت ها از جنگ جلوگيري 
کنيم؟ متأسفانه در اواخر سال گذشته و در فضايي که امريکايي ها نشان دادند 
روي برنامه موشکي ايران تمرکز کرده اند تا آن را محدود سازند، در توئيت يکي 
از شخصيت هاي سياسي کشور، مطلب نگران کننده اي انتشار يافت. آن مطلب 
که منتسب به آقاي هاشمي رفسنجاني بود، تصريح داشت که دنياي آينده، 
دنياي مذاکره است نه دنياي موشک! اين مطلب آنقدر مهم و خطرناك بود که 
مقام معظم رهبري در اولين ديدار سال جديد خود با اشاره ضمني به موضوع، 
فرمودند اينکه گفته مي شود دنياي آينده، دنياي مذاکره است نه موشک، اگر 
از روي ناآگاهي باشد که نآاگاهي است، اما اگر از روي آگاهي گفته شود، خيانت 
است. حاصل کلام اينکه، سايه جنگ از سر ملت مؤمن و انقلابي ايران را با حفظ 
و بالا بردن »قدرت دفاعي« مي توان برداشت. جنگ، آن روزي عليه کشورمان 
به وقوع مي پيوندد که ايران ضعيف شده باشد. نقشه امريکا با برجام آن است 
تا توانمندي هاي ملت ايران را در گذر زمان از بين ببرد. بر اساس همين نقشه 
ذهني دشمن است که آقاي اوباما با صراحت مي گويد از طريق توافق هسته اي 
با ايران، مسيري را طي مي کنيم که با تغييرات در ايران، رئيس جمهور آينده 

امريکا در 15 سال آينده راحت تر مي تواند به ايران حمله کند!

مردم خوي اشرافي گري مسئولان را تحمل نمي کنند

خطيب جمعه تهران: برخورد با نجومي ها را سياسي نکنيد

خطيب موقت نماز جمعه تهران با بيان اينکه مردم 
مي خواهند عدالت را در نظام اس�امي ببينند، 
گفت: مردم ما تحمل نمي کنند که برخي مسئولان 
بخواهند خوي اشرافي گري را در جامعه زنده کنند. 
به گزارش فارس، آيت الله سيداحمد خاتمي به موضوع 
حقوق هاي نجومي برخي مسئولان دولتي اشاره کرد 
و گفت: اينکه امروز درباره حقوق هاي نجومي صحبت 
مي کنيم به دليل اين است که هنوز اين مسئله زنده 

و تمام نشده است. 
خطيب موقت نماز جمعه تهران با قدرداني از مسئولان 
سه قوه درباره حقوق هاي نجومي اظهار داشت: اينکه 
مسئولان سه قوه با تعيين حقوق و برخورد با متخلفان 
اقداماتي کرده اند ستودني اس��ت اما ما انتظار داريم 
که اين کارها مقطعي نباشد و استمرار يابد. خاتمي 
با تأکيد بر اينکه سياسي کردن مسئله حقوق هاي 
نجومي و پاسکاري آن اقدام درستي نيست، گفت: اين 
حقوق هاي نامتعارف محکوم است، بنابراين چه اين 
اقدام در دولت سابق يا در دولت کنوني اتفاق افتاده 
باشد محکوم است، حتي اگر در دولت آينده نيز اتفاق 

بيفتد باز هم محکوم خواهد بود. 
وي بزرگ ترين سرمايه مسئولان را اعتماد مردم عنوان 

و تصريح کرد: با اين حقوق هاي نجومي اعتماد مردم 
در اين عرصه آسيب ديده است، بنابراين به سرعت اين 
اعتماد را جبران و ترميم کنيد و به مردم گزارش دهيد 
تا اعتماد مردم بازگ��ردد. خطيب موقت نماز جمعه 
تهران ادامه داد: يک مسئول ما در حالي حقوق هاي 
نجومي را دريافت مي کند ک��ه برخي ها مي گويند 
حقوق يک ماه اين مسئول به اندازه تجميع حقوق 
30 سال ماس��ت. زوج هاي جوان وقتي مي خواهند 
10 ميليون وام بگيرند جانش��ان به لب مي رسد اما 
يک باره يک مس��ئول چني��ن حقوق هايي دريافت 
مي کند. س��يداحمد خاتمي با بي��ان اينکه برخورد 
مقطعي با حقوق هاي نجومي دردي درمان نمي کند، 

گفت: بايد منافذ ورودي اين حقوق ها بسته شود. 
   موش�ک هاي ما نه به بان کي مون ربط دارد 

نه به برجام
خطيب موقت نماز جمعه تهران همچنين به گزارش 
بان  کي مون درباره  ايران اشاره کرد و گزارش دبيرکل 
سازمان ملل متحد را غيرمنصفانه و ظالمانه خواند. 
وي افزود: آقاي بان کي مون بدعهدي امريکا را نديده 
و بعد از ايران مي خواهد که در مورد مسائل موشکي 
نگراني ها را برطرف کند. قصه موشکي ما نه به دبيرکل 

ربط دارد و نه به برجام. 
خاتمي خاطرنش��ان کرد: امريکايي ها به عهد خود 
وفا نکردند. بيش از 50 لايحه ضدبرجام در مجلسين 
خود به تصويب رس��اندند ام��ا آق��اي بان  کي مون 
اينها را نمي بيند. البته از دبيرکل��ي که تحت تأثير 
صهيونيست هاست و از عربستان دلار دريافت مي کند 

غير از اين انتظار نيست. 
   اردوغان 2 عذرخواهي بدهکار است

وي به حوادث ترکيه و کودتاي نافرجام در اين کشور 
اشاره کرد و افزود: از نخستين ساعات کودتا کشور ما 
کودتا را محکوم کرد چراکه غلبه زورمدارانه محکوم 
است. اين محکوميت يک مبنا دارد و آن اينکه ما به 
رأي مردم احترام مي گذاريم و از دولت ترکيه حمايت 
مي کنيم و با همين مبنا کودت��ا را محکوم کرده و با 
همين ملاك مي گوييم که هر فلسطيني و بحريني 
يک رأي بايد داشته باشد. خطيب موقت نماز جمعه 
تهران گفت: معناي مقابله با کودتا اين نيست که از 
رئيس جمهور ترکيه انتقاد نداشته باشيم. من از اين 
تريبون مي گويم که آقاي اردوغ��ان دو عذرخواهي 
ديگر بدهکار است؛ نخس��ت عذرخواهي از قربانيان 
داعش در کل دنيا، چون تنها دولتي بود که به داعش 

ميدان داد، دفتر و بازارچه مرکزي در اختيار آنها قرار 
داد و نفت دزدي داعش را به تاراج برد. وي عذرخواهي 
ديگر اردوغان را متوجه مس��لمانان جهان دانست و 
گفت: چرا ترکيه در برابر رژيم صهيونيستي منافقانه 
رفتار مي کند. يک بار در برابر آنان مي ايستد و بار ديگر 
از ايجاد روابط حسنه سخن به ميان مي آورد. وي در 
بخش ديگري از سخنان خود درباره حوادث بحرين 
نيز گفت: حکامي ک��ه در بحرين حکومت مي کنند 
به زبان قرآني جامعه فرعوني را شکل داده و به زبان 
امروزي ناقض حقوق بشر هستند. خاتمي اضافه کرد: 
حاکمان در بحرين با مديريت امريکا و انگليس با مردم 
خود بدترين برخوردها را دارن��د که اين ضد حقوق 
بشر است. طبق مواد فراوان حقوق بشر هيچ کسي 
حق س��لب تابعيت يک ش��هروند را ندارد ولو اينکه 

جنايتکار باشد. 
   دولتمردان به جاي س�ياه نمايي به وعده ها 

عمل کنند
مس��ئولان دولتي بايد به وعده هايشان عمل کنند 
نه اينکه همه چيز را گردن گذش��ته بيندازند، نبايد 
عده اي به س��ياه نمايي بپردازند، بدانند اين روش ها 
جواب نمي دهد و بايد اعلام کنند که خودشان چه 

کاري انجام داده اند. 
حجت الاس��لام س��يدرضا تقوي، رئيس ش��وراي 
سياس��تگذاري ائمه جمعه کش��ور که به مناسبت 
س��الگرد تأس��يس نماز جمعه س��خنران پيش از 
خطبه هاي نماز جمعه تهران بود، ضمن گراميداشت 
ياد و نام ابوذر زمان آيت الله طالقاني به عنوان اولين 
امام جمعه تهران، با بيان اينکه نماز جمعه نمايانگر 
نظم و ب��رادري اس��ت، تصريح کرد: پش��تيباني از 
مس��ئولان خدمتگ��زار در نظام اس��لامي از ديگر 
اصول اساسي اين نظام اس��ت، ما از همه مسئولان 
اجرايي و خدمتگ��زاران مخلص که خالصانه به اين 
انقلاب خدمت مي کنند حماي��ت مي کنيم، ما به 
تبعيت از مقام معظم رهبري از دولت پش��تيباني 
مي کني��م، چراکه دولت مظهر اقتدار ملت اس��ت، 
مس��ئولان دولتي بايد به وعده هايشان عمل کنند 
نه اينکه همه چيز را گردن گذشته بيندازند، نبايد 
عده اي به سياه نمايي بپردازند، بدانند اين روش ها 
جواب نمي دهد و بايد اعلام کنند که خودشان چه 
کاري انج��ام داده اند. وي در ادام��ه برخورد با فتنه 
و فتنه گ��ران، ترويج و تقويت ارزش هاي اس��لامي 
و انساني مانند جهاد، ش��هادت و ايثار و حمايت از 
مظلومان و محرومان جهان را از اصول نظام اسلامي 
دانس��ت و گفت: مس��ئولان نظام از فتنه گران و از 
کساني که هنوز حاضر نيستند از کلمه فتنه استفاده 

کنند، براي مناصب مختلف استفاده نکنند.  

دكتر يدالله جواني

توکلی:  آقاي روحاني! مديران حرامخوار را به دادگاه بفرستيد
احم�د توکلي، نماينده س�ابق مردم ته�ران در 
مجل�س و رئي�س هيئ�ت مدي�ره س�ازمان 
مردم نه�اد »ديده ب�ان ش�فافيت و عدالت« در 
نامه اي ب�ه رئيس جمه�ور از وي خواس�ت همه 
مدي�ران حرامخ�وار را ب�ه دادگاه معرفي کند. 
در بخشي از اين نامه که نسخه اي از آن به جوان ارسال 
شده، توکلي نوشته است: حساسيت و غيرتي که ملت 
در برخورد با اين پديده ناميم��ون، به اتکاي آزادي 
شبکه هاي اجتماعي از خود نشان داد، اهميت نقش 
مطالبه عمومي را آشکار ساخت. دولت و حاکميت 

بايد با برخورد شفاف، بدون تبعيض و قاطع، تهديدي 
را که مشروعيت نظام سياسي ديني را هدف گرفته، 
به فرصت تبديل س��ازند. آغاز اين پديده با افشاي 
دريافتي هاي نامشروع و حرامخواري برخي از مديران 
بود. از شفاف شدن زواياي فاسدساز سيستم مديريت 
همه اس��تقبال کردند؛ از رهبري و مراجع تقليد تا 
جنابعالي و رؤس��اي دو قوه ديگر، معاون اول، وزرا و 
مديران و مقامات کش��ور و همه اصحاب سياست و 
رسانه و عموم مردم. اين وضعيت، شفاف سازي را به 
مطالبه عمومي تبديل کرده است. دکتر توکلي در 

ادامه ضمن تبيين و برشمردن دلايل فراوان مبني 
بر اينکه تمامي مديراني که دريافت هاي نامشروع 
داش��ته  اند و کارش��ان غيرقانوني بوده تأکيد کرده 
است: در حالي که ماده 598 قانون مجازات اسلامي 
اس��تفاده غيرمجاز از اموال عمومي را جرم کيفري 
شناخته و براي کارمندي که اس��تفاده غيرمجاز از 
اموال عمومي کرده اس��ت ولي نه ب��راي نفع خود و 
ديگران، مجازاتش استرداد مبلغ، جبران خسارت 
وارده، پرداخ��ت اجرت المث��ل و ۷۴ ضربه تازيانه و 
اگر خودش از آن منتفع شده باشد علاوه بر مجازات 

مذکور، جزاي نقدي مع��ادل مبلغ انتفاعي تعيين 
کرده است. بنابراين بي ترديد تمام دريافت کنندگان 
اموال نامشروع بايد به دادگاه معرفي شوند و به دليل 
ضرباتي که به سرمايه کش��ور زدند به اشد مجازات 
محکوم و رسوا گردند. وي در بخش پاياني نامه خود 
به رئيس جمهور يادآوري کرده است: شفاف سازي و 
برخورد قاطع و بدون تبعيض مي تواند ضربه اي را که 
بر پيکر اعتماد ملي وارد آمده به عاملي براي ارتقاي 
اعتماد ملي تبديل سازد و از شما خاطره خوشي در 

اذهان ملت ايران باقي گذارد. 

     نماز جمعه 

         خبر

       چهره ها    

همه فهميده اند با آتش زدن لاستيک مطالبات محقق نمي شودبايد در برجام دست به اقدامات تلافي جويانه بزنيم
حال ک�ه ط�رف مقاب�ل در برجام ب�ه تعهداتش 
عم�ل نمي کن�د، م�ا ني�ز باي�د در اقدام�ي 
تافي جويان�ه دس�ت ب�ه اقدام�ات عين�ي 
بزنيم ک�ه از جمل�ه آن مي ت�وان ب�ه راه اندازي 
کارخانه توليد س�وخت هس�ته اي اش�اره کرد. 
حجت الاسلام مجتبي ذوالنوري، نماينده مردم قم 
و عضو کميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي 
مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو با فارس با اشاره 
به بدعهدي هاي طرف مقاب��ل در برجام و عدم انجام 
تعهدات از سوي آنان، اظهار داشت: ما سرمايه خود را 
در برجام هزينه کرديم و پاي کار آورديم؛ نطنز، آب 
سنگين، رآکتور IR40، فردو، ذخاير اورانيوم مان که 
در طول 12 سال غني سازي شده بود را هزينه کرديم 
و در واقع نقدمان را به نس��يه آنها داديم و آنها امروز 
به تعهدات شان عمل نمي کنند. وي افزود: ما شاهد 
رفتار دوگانه طرف مقابل در برجام هستيم، در ظاهر 

مي گويند ک��ه با ايران 
همکاري داشته باشيم 
اما در باط��ن بانک ها، 
بيمه ه��ا، کمپاني هاي 
بزرگ و سرمايه گذاران 
را از هم��کاري با ايران 
مي ترس��انند و به آنها 
هشدار مي دهند که در ايران سرمايه گذاري نکنند. 
عضو کميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
اظهار داشت: ما نمي توانيم منتظر بمانيم تا طرف مقابل 
به تعهداتش عمل کند و بايد به گونه اي رفتار کنيم تا 
طرف مقابل نيز ناچار به انجام تعهداتش شود. ذوالنوري 
خاطرنشان کرد: ما نه عهدشکنيم و نه به برجام پشت 
پا مي زنيم اما برجام يک معاه��ده و يک برنامه اقدام 
مشترك است و وقتي طرف مقابل به تعهداتش عمل 

نکند، طبيعي است که بايد معادله تغيير کند. 

هم�ه فع�الان سياس�ي ب�ه اي�ن نتيج�ه 
رس�يده اند که با ريخت�ن در خياب�ان و آتش 
زدن لاس�تيک مطالب�ات محقق نمي ش�ود. 
به گزارش تسنيم، محمدرضا باهنر، دبيرکل جبهه 
پيروان خط امام و رهبري صبح روز پنج شنبه در 
همايش فصلي خانه احزاب که در وزارت کش��ور 
برگزار ش��د، اظهار کرد: انتخاب��ات مجلس دهم 
تفاوت هاي زيادي با انتخابات  گذش��ته داش��ت. 
وي تصري��ح کرد: همه فعالان سياس��ي امروز به 
اين نتيجه رس��يده اند که هر مطالبه اي بايد پاي 
صندوق هاي رأي مطرح شود و غير از صندوق هاي 
رأي با هيچ روش ديگري يعني به خيابان ريختن و 

لاستيک آتش زدن مطالبات محقق نمي شود.
دبيرکل جبهه پيروان خط امام و رهبري با تأکيد 
بر اينکه در کش��ور م��ا همه از ش��انه هاي حزب 
بالا مي رون��د و وقتي ديدند که ديگ��ر نمي توان 

بيشتر از اين از شانه 
اين حزب ي��ا جريان 
بالا رفت به زير نردبان 
مي زنند، گفت: آقاي 
عارف گلاي��ه کردند 
که بعضي ها از ليست 
امي��د بالا آمدن��د اما 
براي رياس��ت تش��کيلاتي رأي ندادند. من هم 
اين را قب��ول دارم. چنانکه که اف��رادي بودند از 
نردب��ان اصولگرايي ب��الا رفتند و بع��د گفتند ما 
مستقل هس��تيم. باهنر خاطرنش��ان کرد: اگر از 
نردبان حزبي بالا مي رويم بايد به آن تعهد داشته 
باشيم و آن هم يک ش��رط دارد، اينکه آن حزب 
در چارچوب ه��اي اصلي نظام که توس��ط مقام 
معظم رهبري طبق بند 110 قانون اساسي تعيين 

مي شود، فعاليت کند.  

جليلي: بگوييد آيا بعد از برجام چرخ کارخانه ها مي چرخد؟!
س�ال گذش�ته برخي افرادي که از برجام دفاع 
مي کردند امروز مي گويند برج�ام اين ايرادات 
را هم دارد و اصا قرار نبوده با توافق هس�ته اي 
چرخ زندگي م�ردم بچرخد! در حال�ي که بايد 
پرسيد چه کسي وعده حل مس�ائل اقتصادي 
را به واس�طه تواف�ق هس�ته اي مط�رح کرد و 
اين توق�ع را در جامعه و م�ردم به وجود آورد؟

به گزارش فارس، سعيد جليلي، عضو مجمع تشخيص 
مصلحت که به دعوت دفتر تحکيم وحدت در نشست 
سالانه اين تشکل در دانشگاه شهيد بهشتي حضور 
يافته بود، طي سخناني به بي تقوايي سياسي و عدم 
شفافيت اشاره کرد و گفت: بي تقوايي سياسي عدم 
شفافيت ايجاد مي کند و باعث مي شود يک نفر راجع 

به موضوع واحد در طول زمان و به تناس��ب شرايط 
مواضع متناقض بگيرد و يک جامعه را دچار سرگرداني 
کند. وي افزود: شفافيت سياسي يعني صادقانه پاي 
مواضع خود بايس��تيم و مس��ئوليت مواضع خود را 
برعهده بگيريم. جليلي در ادامه با بيان اينکه يکي از 
برکات اتفاقات چند سال گذشته، بيان شفاف نگاه هاي 
مختلف درباره مسئله هسته اي بود، گفت: برخي ادعا 
مي کردند اگر در اين باره کمي عقب نشيني مي کرديم 
تحريم ها لغو مي شد اما همان ها امروز مي گويند آنطور 
که توقع بود امريکا به تعهداتش عمل نکرده است! بر 
مبناي چه تحليل و محاس��به اي اين توقع از سوي 
برخي چهره هاي سياس��ي وجود داشته است؟ پس 
امروز بايد اين افراد شفاف به مردم بگويند که نگاه ما 

و توقع ما در اين باره اشتباه بوده است. وي اضافه کرد: 
برخي ديگر در ابتدا گفتند بايد به گونه اي عمل کرد که 
چرخ کارخانه ها بچرخد، امروز مي گويند برجام انجام 
شد تا چرخ تانک ها نچرخد و جنگ نشود! البته بايد 
همان زمان نيز مشخص مي شد که نچرخيدن چرخ 
برخي کارخانه ها چقدر با چرخش سانتريفيوژهاي ما 
ارتباط داشت اما امروز بايد شفاف سازي شود که بعد از 

برجام، آيا چرخ کارخانه ها بهتر مي چرخد يا نه؟ 
جليلي همچنين به بحث فيش هاي حقوقي نجومي 
اشاره کرد و با تأکيد بر اينکه مسئله فساد چپ و راست 
نمي شناسد، تصريح کرد: صرف انتساب به يک جناح 
نبايد موجب مصونيت افراد شود و براي مقابله با فساد 
بايد آرمان ها و الگوهاي انقلابي را شناسايي و به جامعه 

معرفي کرد. جليلي افزود: »آلوده دامن ها« هر چقدر 
هم اختلاف داشته باش��ند نهايتاً در يک جناح قرار 
مي گيرند، ولذا جناح هاي سياسي قبل از آنکه به فکر 
غلبه بر رقيب سياسي باشند بايد به حذف عناصر آلوده 
درون خود اقدام کنند. وي گفت: در همين دانشگاه 
شهيد بهشتي فردي به اسم دکتر مجيد شهرياري 
وجود داشت که بزرگ ترين خدمات را به کشور انجام 
داد و باعث شد تا کشور به توان غني سازي 20 درصد 
برسد و در مقابل اين خدمت خود نيز يک ريال پول 
دريافت نکرد، لذا اين افراد بايد به عنوان الگو به جامعه 
معرفي شوند تا در مقابل کس��اني نباشند که بابت 
کارهاي بيهوده خود حقوق ه��اي نجومي بگيرند و 

حتي مدعي مردم و نظام هم باشند.  

  هسته ای      

كبري آسوپار


